
 

Skolebestyrelsesmøde den 19. august 2024: Dagsorden og referat 
 

Husk formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16-17 i personalerummet. 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17-19 

Referent:  

Deltagere: Theis, Clara, Karin Carina, Mette, Kathrina, Lea, 

Karsten, Lisbeth, Jakob, Charlotte, Pia 

Afbud: 

Fraværende: Steen 

Dagsorden  Tid Referat 

1 Valg af ordstyrer (B) 

 

2 

min 

Mette 

2 Godkendelse af dagsorden (B) 

 

1 

min 

Godkendt 

3 Godkendelse af referat (B) 

 

 

2 

min 

Som noget nyt rundsendes referatet på mail, hvis der ikke 

kommer kommentarer inden for en uge, betragtes det som 

godkendt. 

 

4 Konstituering (B) 

 

5 

min 

De to nye medlemmer af skolebestyrelsen bydes 

velkommen, det er Theis Alexander Rohard og Clara Stina 

Amalie Rehde Eidenert. 

Bestyrelsen har konstitueret sig med Lea Storm som 

formand og Theis som næstformand. 

Desuden har de forældrevalgte besluttet at lave en mere 

flad struktur i bestyrelsen, så de er mere fælles om 

opgaveløsningerne og så opgaver fordeles, f.eks. 

deltagelse i jobsamtaler. 

Det er et ønske at hele bestyrelsen kan deltage i 

dialogmødet med KSU den 27.august.  

Bestyrelsen skal i det omfang det er muligt, orienteres om 

de relevante drøftelser der er mellem skoleleder, formand 

og næstformand. 

5 

 

Opstart af skoleår (O) 

 

10 

min 

Skolen er kommet godt i gang med det nye skoleår. Det 

virker til at både børn og nyansatte er faldet godt til.  

Der følges op på busfe-ordningen, da der har været enkelte 

forældre der har henvendt sig derom.  

SB ønsker at praktisk information om 1. skoledag til nye 

forældre, sendes sammen med information om SFO.  



6 Ordensregler og værdisæt 

gennemgås med henblik på 

udsendelse til forældre (D/B) 

 

Se bilag 

 

20 

min 

Ordensreglerne blev gennemgået og der var enighed om at 

de sendes ud til forældrene nu som de er. I så fald der skal 

justeres yderligere i reglerne kan det ske på 

næstkommende møde. 

Der blev stillet spørgsmål ved hvem der har det juridiske 

ansvar for børnene, når de f.eks. forlader skolen i 

spisefrikvarteret, hvilket afklares så der ikke er nogen tvivl.  

 

7 Kommende forældremøder; plan 

og indhold for deltagelse af 

forældrerepræsentanter fra SB 

(D/B) 

 

20 

min 

De forældrevalgte i SB har valgt at lave en 

præsentationsvideo, der fortæller om skolebestyrelsen og 

dens arbejde, som skal vises ved alle forældremøder. På 

den måde sikrer man, at alle klasser får den samme 

information og der spares betydelig mødetid. 

Trivselsforældrene vælges fortsat på forældremøderne. 

8 Fokus for skolebestyrelsesåret 

inkl. input til årshjul (D/B) 

 

Se bilag 

 

35 

min 

Det er et ønske at årsplanen for SB, ændrer navn til årshjul, 

og at det bliver uden faste datoer, men med faste punkter, 

der skal behandles hen over året. Et medlem af SB 

gennemgår samtlige referater fra sidste år for at se om der 

er nogle hængepartier, der skal samles op på.  

SBs fokus for det kommende skoleår er: Skole-hjem 

samarbejdet. 

Det er et ønske fra SB at skolens årsplan gennemgås ved 

næste møde, så der evt. kan planlægges deltagelse i 

fællesmøder for de forældrevalgte.  

9 Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejderudvalget 

 SFO 

 Formand 
 

20 

min 

Elevrådet: 

Der er valg til elevrådet i denne uge. 

Karsten og Mona er ansvarlige for elevrådsarbejdet. 

 

Skolens leder: 

Samarbejdet med Skolestyrken starter op i uge 35 og løber 

til udgangen af april 2025. Skolestyrken arbejder med 

trivsel og mobning. 

Der er den 20.august royalt besøg på Ærø, da Kongeparret 

gæster øen. Hele skolen går ned til havnen og tager imod 

kongeparret, og der er valgt et blomsterbarn ved 

lodtrækning. En pige fra 3. klasse. 

Skoledagen er blevet lidt forlænget denne dag, så alle kan 

komme med ned til modtagelsen og busafgangen er 

justeret derefter. 

 

Medarbejderudvalget: 

Der har endnu ikke været afholdt møder. 



 

SFO: 

Der er indskrevet 27 børn af de i alt 30 nye 

børnehaveklassebørn. Der blev holdt åbent hus i SFOen 

ved første skoledag for de nye forældre. I alt er der tilmeldt 

106 børn i Soltoften. 

 

Der er mange børn der har benyttet sig af fuldtidspasning i 

sommerferien og SFOen har været på mange ture ud over 

øen til forskellige oplevelser. 

 

Torsdag den 21. august deltager SFOen i en 

gadeteaterfestival, der viser to forestillinger. 

 

I løbet af efteråret skal hele SFO personalet sammen med 

alle andre pædagogiske ansatte på Ærø på et kompetence 

kursus: Børns deltagelsesmuligheder i dagtilbud og SFO. 

Det betyder at bemandingen på 6 hverdage, vil være 

halveret. 

 

 

Formanden: 

På det ordinære SB møde den 17/9 afholdes der kursus, 

udbudt af Forældre og Samfund. 

 

Der er dialogmøde med KSU den 27/8, Der ønskes et punkt 

på om forårs SFO og det ønskes at de nye ændringer i 

skolereformen gennemgås. 

 

1

0 

Eventuelt (O) 5 

min 

Der spørges ind til om to lærerordningen er fuldt udnyttet, 

samt om reduktionen i timetal er udnyttet til fulde.  

 

Der er oprettet en pulje som skoler kan søge ind i til 

optimering af morgensang, skolen opfordres til at søge. 

 

 

 

 



 

 


